
 

 

ACTA DEL CONSELL DE PAU I SOLIDARITAT 

Sessió: Ordinària 

Núm. 1/2023 

Data: 31 de gener de 2023 

Lloc: Ajuntament de Castelldefels 

Hora: de 19 h a 20:45 h 

ASSISTENTS: 

Julia Palomares- SCKasando 

Pilar Saporta-  F. Comparte 

Gloria Grima –  Solidaritat Sense Mons 

Lluïsa Treviño-  A Castelldefels Sàhara 

Cristina Cama- Malaria 40 

Cristina Quiroga- Ethyops 

Matilde Mas- Grup de dones 

Inma Prieto- Mon sense Guerres (Marxarà abans) 

Sílvia Montané- Administrativa 

Lourdes Carreras-  Tècnica de Pau i Solidaritat 

Antoni Casas- Regidor de Pau i Solidaritat 

Marta Domènech - col·laboradora voluntària  

 
Disculpen l'assistència: 

Promundo 

Malaika solidaria 



Acción Alegra 

 

 

 

ORDRE DEL DIA: 

 
1- Aprovació de l’acta anterior ( adjunt esborrany) 
2- Repàs de programació anual 2023 
3- Posada en comú de la trobada del 14 de gener : nova activitat 
4- Dia escolar per la no violència i la pau ( DENIP), 30 de gener. 

Acte de l’ 1 de febrer 
5- Informacions diverses 
6- Precs i preguntes 

 
 
1.-Aprovació de l’acta anterior. 

Abans d’aprovar-la es presenta formalment la nova administrativa 
Silvia Montané que passarà a fer tasques auxiliars a l’àrea. 

Prèvia consulta, s’aprova l’acta anterior. 

 

2.- Repàs de programació anual 2023 

 
“Món sense guerres” informa que enguany no participaran al 
Dissabte Solidari ni a Sant Jordi. A l’agost faran un taller sobre 
Hiroshima a la Biblioteca de la platja.  
Que el cap d’estudis de l’Ins Valeria Haliné  li ha di que ja hi havia 10 
alumnes pel servei comunitari. 
 
SCKasando informa que el 26.03.2023 faran una jornada solidària a 
l’escola Petit Món. Cap al mes de juny una versió de Hamlet al castell. 
 
“Grup de Dones” Confirma la participació a Sant Jordi i el 10.06.2023 
al Mercat Solidari que serà a favor de Malaika solidària. 
 
“Associació Sàhara” Informa que tenen previst l’emissió d’una 
pel·lícula però que encara està molt verd el projecte i no saben dates. 



Enguany faran també la caminada i el sopar dels infants acollits al 
mes de juliol. 
 
“Malaria 40” Informa que farà un sopar solidari cap a la primavera. 
 
Es sol·licita als membres del consell que enviïn dates concretes i 
cartells per fer difusió. 
 
La tècnica informa que es programaran 3 sessions del Festival 
Itinerant de Cinemes Africans al teatre Plaza i s’enviarà el recull de 
totes les activitats. 
 
 
 Sant Jordi solidari 2023 

 
La tècnica informa que està tota la part logística sol·licitada, espai, 
carpes...etc. 
Que s’ha de reservar espai per tallers al pati de l’edifici de la 
República. 
La representant de Malària 40 creu millor la contractació externa per 
poder centrar-se en la sensibilització dels assistents. 
 
 Dissabte Solidari 

 
S’informa que està tota la part logística i de contractació tancada.  
Es comenta que encara no s’ha contactat cap grup per les 
actuacions. 
 
 
3.- Posada en comú de la trobada del 14 de gener: nova activitat 
 
La Marta Domènech, col·laboradora externa voluntària, que va 
conduir la jornada, explica que d’entre els 22 participants ha sortit una 
pluja d’idees molt interessant, però el que es vol fer avui és una 
imatge realista per concretar una sola activitat que aglomeri el que es 
pot rescatar de les 5 activitats que es van proposar. 
 
La Lourdes recorda que el “Menjars d’arreu del món” va arribar al final 
del seu cicle per dificultats sanitàries, econòmiques i manca de 
personal. Que els objectius d’aquesta nova activitat continuen essent 
els mateixos però cal actualitzar-los. 
 



El regidor Antoni Casas comenta que no es pot arrossegar un acte 
que està en davallada, s’ha reflexionat molt i la conclusió es que no 
es pot mantenir un acte que pot resultar un problema sanitari. Incideix 
en que la gent ha de participar per convicció pura 
 
Es posa en comú la importància d’implicar el jovent, que sigui una 
activitat popular, gens complexa ni gran però que sigui impactant. 
Que cal fer xarxa ciutadana: Intercultural, transgeneracional, 
LGTBI...etc. Recuperar la presencialitat, buscar espais diferents, fer 
noves aliances i el més imprescindible ha de ser el treball en equip 
entre els membres del consell i que la recaptació de fons ha de ser 
per una entitat del mateix. 
 
Es projecta la presentació de la jornada de treball mentre es va 
explicant les diferents propostes que en van sortir (aquesta s’enviarà 
a tots els participants) 
 
Dels 5 imputs que han sortit, agafar el realment factible i descartar el 
que enguany no es pot fer per motius varis: 
 

1. Cloenda jornades a la platja: A nivell logístic i de permisos, 
personal, seguretat, etc no és factible. 

2. Record Guiness: s’hauria de pensar en quelcom més petit, com 
un record local per potenciar l’orgull de poble. 

3. Concurs de TikTok, Festival de talents: S’acorda implicar els 
més joves mitjançant una etiqueta/hastag a Tik Tok. 
Festival de joves talents es descarta per manca de mitjans, 
necessitat d’un jurat, premis...etc. 

4. Discoteca solidària: És difícil ja que es necessitaria que es 
cedís un espai on no estem acostumats a celebrar activitats i 
com a Ajuntament no es possible servir begudes alcohòliques. 

5. Ampliar Estels per la pau: S’acorda mantenir-ho com fins ara i 
celebrar una reunió amb Comparte per veure com ho planteja 
per més participació del Consell. 

 
 
La proposta inicial és un projecte pilot, més senzill però impactant i 
que es pugi mantenir en el temps i mirar de superar cada any 
l’objectiu de participants. S’ha de veure quanta gent podem 
arrossegar i els recursos que disposem. 
 
Es podria celebrar per exemple... un record local, amb música final i 
menjar/bar tipus botifarrada que s’encarregaria de gestionar una 



entitat, que seria la beneficiaria dels fons amb la col·laboració de la 
resta. 
 
L’horari seria de 14’30h a 16’30h perquè aquest mateix dia hi ha una 
acte de l’AEECC a la plaça de l’església i es podria mirar de coordinar 
amb ells que en derivessin participants a l’hora de dinar, que ells no 
fan res. 
 
Es buscarà espai el 21.10.2023 al Parc de la Muntanyeta, es descarta 
el Castell, però es mantindrà la reserva de les Pistes de Can Roca 
per si plou. També es podria disposar de carpes. 
 
Es prega que s’enviïn suggeriments a la proposta, si escau. Que es 
mirarà de tancar la proposta final en el proper Consell o fer una reunió 
a part per tractar el tema. 
 
 
 

4- Dia escolar per la no violència i la pau ( DENIP), 30 de 
gener. Acte de l’ 1 de febrer 

 
Lourdes Carreras explica que es presentarà el document de resum 
d’avaluació del programa d’educació per la pau i la solidaritat als 
centres educatius. 
 
Que, tot i que després de la pandèmia continua essent difícil 
mobilitzar a la gent, comptarà amb l’assistència de centres educatius, 
professorat i alumnat, autoritats i talleristes que dinamitzaran l’acte. 
 
Hi ha hagut algunes limitacions com la limitació de subvenció, poques 
imatges fresques però que finalment s’ha pogut realitzar un vídeo que 
no està gens malament i que es projectarà durant l’acte. 
 
Es convida als presents a l’acte a la Sala Margarida Xirgu de 13h a 
14h. 
 
 
 

5- Informacions diverses 
 
La representant de Sàhara, Lluisa Treviño recorda que es va parlar 
de col·laborar entre tots i recolzar les activitats de cadascuna de les 
entitats i es lamenta que a l’acte de “Món sense guerres” només 



assistís una entitat. Remarca que si entre tots no sumem és 
impossible tirar endavant i que ara mateix no hi ha relleu 
generacional. 
 
Es parla de com es pot implicar els més joves i s’acorda fer més 
difusió a traves de les xarxes socials. L’Ajuntament té centralitat a 
través de l’àrea de Comunicació, només ens permet el manteniment 
de Facebook, per que és gratuït, tenim bastants seguidors i cap 
critica. Per això es posa de manifest que cada entitat ha de tenir les 
seves pròpies xarxes. No obstant es parlarà amb Comunicació a 
veure com es podria impulsar la difusió dels actes del Consell. 
 
La Cristina Quiroga- Ethyops comenta que l’objectiu principal hauria 
de ser obrir-se a la resta de la ciutadania, que els que estem ja estem 
implicats i no pot ser que a les activitats només participin les entitats. 

Matilde Mas- Grup de dones diu que son poca gent per arribar a tot i 
cal pensar en que som capaces de fer. Que a banda dels joves a Tik 
Tok es podria incloure també a la gent gran per recolzar. També 
col·laborar entre entitats, treballar juntes. 

Pilar Saporta-  F. Comparte comenta que van sortir molt contents de 
com va ser la jornada però que s’ha de ser realista en com ens 
impliquem i la materialitzem. No hi ha recanvi generacional i planteja 
divulgació per captar joves. 

Júlia Palomares- SCKasando comenta que se’ls va acudir una 
activitat que es podria incloure en qualsevol acte del consell que 
consistiria en “Jocs d’arreu del món” adreçat a les famílies. 

 
 
6.- Precs i preguntes 
 
 
No havent  cap pregunta més ni tema a tractar, es tanca la sessió a 
les 20:45h 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
Lourdes Carreras      Antoni Casas 

Tècnica de Pau i Solidaritat    Regidor de Pau i Solidaritat 
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